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Pnia 4-50 b.m. ;osauza podczas mego pobytu w Ewa-
terse Gibwnoj prz,b3ls do Białegostoku Komisja Ligi
Narodów. ?.Gwiazdowski zakomunikował mi instrukcje
Pana Hinistra w kwestji linji demarkacyjnej na wschód
od Niemna. |o saposnaniu się & osłonkami Komisji i
krótkiej ogólnikowej rozmowie wyjechałem do Suwałk
na posiedsenie % litwinsmi.

rfßed audjencj«, Komisji u -Naczelnego vodea p.üwiaz-
dowski sakomunikował mu opinjg ? i &śyczenia Pana Mini-
stra. Naczelny „oinformował osobiscio Komisję .o
naszych proposycjach poczynionych litwinou i podczas
rozmowy kładł silny nacisk na niemożność ustalania
linji demarkac,, nojonu'wschôd od Niemna oraz na propo-
kacyjne sachowywanie sig ra:du litewaklobo które może
wywołać energiczny odruch zarówno miejscowej ładnuaol
na ileńazozyzuia. jak nasgaych kresowych оаёддаібп.

Pomimo kroków przedsięwsiętych przez Naczelnego
„оваа celom dłuższego satreymania w Biatynsto-
ku okazało się to niemośliwem i już wieczorem 4-50 b.m.
fomiqju przybyła do Suwałk.

chwili przybycia Komisji do Suwałk nasze rokowa-
nia s litwinami. utknęły akuret na kwestji bezwarunko-
wego pozostawienia w ręku naszych władz wojskowych
stacji Orany.Ostateczna decyzja w tej sprawie miałą

„33: zapaść wczoraj, jednak i my i litwini byliśmy tak sa-
““Î::_1 absorbowani przez Komisjg Ligi Narodów, iż posuedzenie

|

  

nasze jusiato byé odtoione na dzisiaj,Do Pana
linistra Spraw b
їыьгапіоьпуоп |
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Przed powzsięcieu decyzji, ktôtàch odpis і що); па nie

odpowiedź Komisja Ligi odbyła dwukrotne narady %

delegacj:, litewski,, Następnie po ułożeniu projektu decyaji :

zaprosiła nas na swoje posiedzenie. Oprócz tego miałem moż-

ność omówić obszernie wszystkie sprawy % pułkownikiem

Ghardigny i Lassiczem z odczas prnyjqoia,urzgdzonego dla

Komisji Ligi przez generata Osińskiego dowódcę pélnoon j

grupy naszych wojsk. Moje Qarżania a tej rozmowy St, nastę-

pująće:

Komisja będzie się starała działać szybko i energicznie,

duino do rozegerzenia swych pełnomocnictw. Lassicz oéviad-

ozył mi, iż ma zamiar być osobiście w i wyrasił prze-

konanie, że aczkolwiek nie jest to obecnie na porz:dku

dziennym prag 1161 Narodów, Komisja będzie chciała infor-

mować się prywatnie 0 stanie stosunków etnograficznych ва

spornych terytorjach. Co do ostrzeżeń Komendanta w sprawie

możliwości nieprzowidzianyjh_wypadkòw
na terenie

osyany Lascicz wyraził przekonanie, iż nasza recja stanu

nakazuje opanowanie uczuciowych odruchów ludności, które

mogłyby być przez stronę przeciwn:, sprowokowane. idocznem

jest, iż Lassicz dba bardzo 0 autorytet Ligi.

Pułkownik Charnigny interesuje sig najbardziej sprawami

ca y st o woj skowemi i najbardziej stanowozo smiersa do prac-

kroczenia pełnomocnictw. Jego to projektem jest wyjazd

do Oran. Pozatem wyraża on i,rzekonmnia, że stworzenie

Litwy bez Wilna jest niemożliwe i w вројоћ веоњегуоћ т/ >0-

wiedzeniach w sprawach politycznych wyraźnie podkreśla,

że polska jest 0 tyle dla Francji wygodB:, i poś,dan, 9

ile będzie w ścisłym sojuszu % Ros )6»+ Rusofilizm przebija

a kagdeg0 adania i jest tek kategorycueny, że trudno nu ton

temat dyskutować.

,

gpecjalnie ironicznie niechętnie jest usposobiony do

nas major jff@Wen. anglik, który przybył z Rygi.

Ressta członków Komisji jest moim zdanieu bez znaczenia
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„obec powyźśzego atmosfera, w której działamy, jest dotyches

czas dość i moje sadanie ograniczenia prac Komisji do

jej formalnych pełnomocmóctw bez wywołania wrażenia, że czy-

nimy specjalne trudności bardzo trudne do spełnienia., Jako

przykład przytoczę, że gdy w ustnej odpowiedzi na propozycję

przedłużenia linji demarkacyjnej do Uciechy wskazałem nanie-

przewidzenie tego w uchwale Ligi Narodów, pułkownik Chardigny

odpowiedział mi, iż jeśli by nasz rzd opieraj:6 się na formgl-

nych przesłankach przeciwstawił sią togo rodzaju propozycji,

musiało by to pocizgnyc sa sobą swrócenie się Komisji do Rady

Ligi z prośbą o usupełnienie lub interpretację jej йеїпошос-

nictw.

Licząc się z takim stanem raeczy musiałem sachować daleko

idące ostrośność w mej odpowiedzi i nie angażować w niczem

naszej dalszej taktyki, co do której ws oczekuję wskazówek

od Pana Winistra, proszę również o udzielenie mi wyraźnych

instrukcji czy; pełnomocnictw co do charakteru, w jakim mam

wobec Komisji występować i cay wogóle tego rodzaju działalność

moja jest praea Pana Ministra przewidzianą .

Aczkolwiek pragn.ł bym bardzo wobec położenia, które nie-

wątpliwie będzie coraz bardziej komplikowało się, uniknąć dla

siebie konieczności czy też prawa decydowania oşsgokoluiekll

oficjalnego traktowania z Komisj, w charakterze przedstawicie-

la Pana Ministra, nie mogę jednak nie wyruzié przekonania,iż
każdorazowe zwracanie sig e deegsje w nàJdrobnÎGjBZjGH spra-

wach o instrukcje i powodowanie przez to koniecznych zwłok
mogło by wywrzeć na Komisję niepoś,dane wrażenie.,

/ każdym rasie gorąco proszę o przysłanie mi natychmiast

najlepiej Huggsom przez Kwaterę Główną dokładnych instrukcji
we wszystkich potuszonych przezemnie i przez decysje Fomisji

'sprawach. J

Przed chwilą doszliśmy do ostatecznego porozumienia z de-
девиц} litewsk4 na podstawie przyjęcia przez nie naszych
;Eîafl wskazanych w deklaracji N 7. Pozostaje tylko scisłę
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wyznaczenie na terenie linji demarkacyjnej.
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